
     BfA stormøde d. 18. september 2024
                          
      Ordstyrer: Mette Roerup   Referent: Gyda Bøge Seibæk 

           REFERAT

Ad 1.  Manilla Ghafuri, der skulle holde oplæg, sendte afbud.

Ad 2.  Jonas dom i Højesteret og demonstrationen ved Højbro Plads ved Johannes Pedersen.
          Demonstrationen blev afholdt på dagen d. 19. august 2024, hvor retssagen var i Højesteret.
          Knud Vilby holdt indslag et par gange ved demonstrationen og påtog sig også at være forsanger
          til Barndommens Land. Kl. 14.30 kom den delegation, som havde overværet retssagen
          Nathscha Rée Mikkelsen, Knud Folschack og Margrethe Auken berettede om sagsforløbet.
          Christian Dahlager, der har samarbejdet med Knud Foldschack og procederede i Højesteret på
          vegne af RTC, tilsluttede sig demonstrationen.
          Tak til Knud Foldschack og Christian Dahlager. Demonstrationen afsluttedes med klokkespil.
          RTC arbejder videre med sagen om Jonas moster og den kvinde, der ikke vil lade sig 
          evakuere, fordi hun vil blive fængslet ved hjemkomsten, og dermed blive adskilt fra sit barn.

Ad 3. Demonstrationer ved Rundetårn. Leif Bork Hansen og Kirsten Gaard.
          I dag var der kun to demonstranter, men der blev delt flyers ud til en del unge mennesker.
          Demonstrationerne finder sted den 3. onsdag i hver måned kl. 15 - 16. Kirsten Gaard har bestilt
          tid til demonstration ved Rundetårn onsdag d. 16. oktober.
        
Ad 4. Forslag om skovtur for Udrejsecenter Avnstrup ved Ete Forchhammer.
          Ete har haft kontakt til Danmarks Naturfredningsforening samt til Røde Kors. 
          Der laves en Skovsafari planlagt til torsdag d. 17. oktober kl. 13.30 – 16.30. Der skal man 
          finde ting i skoven, der kan tages med tilbage til centeret, hvor der skal laves bål og mad.
          Ete har søgt Veluxfonden, men fået afslag med det oprindelige forslag, men fået ideer t il nye.
          Udflugt til Zoologisk Have søndag d. 24. november, hvor BfAs årskort kan bruges. RK stiller 
          biler til rådighed til transport. Der sættes opslag op om arrangementet efter 1. oktober.
          Der er nye tiltag på vej, f.eks. Klovneløb og besøg på Grennesminde i Høje Taastrup. 

Ad 5. Nyt om de 12 kvinder fra Kjærshovedgård der skal til Avnstrup ved Mette Roerup.
          Iflg. lederen Helle Jørgensen er der intet nyt. Røde Kors har kæmpet for, at kvinderne fra 
          Kjærshovedgård må få lov til at lave mad, men Udlændingestyrelsen har blokkeret for det, 
          selv om der er et område på Avnstrup, hvor de kan være isolerede. Der må ikke ske 
          forbedringer for de afviste. Kvinderne har nu ventet et halvt år. Gerd: En artikel i Information
          skrevet om en af kvinderne, der blev voldtaget på Kjærshovedgård. 

Ad 6. Forslag om indsamling til transportpenge til uddannelsessøgende i Avnstrup v. Mette Roerup.
          På Avnstrup er der 160 beboere heraf 80 børn. Mette har bl.a. kontakt med en familie med 
          to skolesøgende drenge, hvoraf den ene nu er over 18 år og derfor ikke kan modtage 
          kørselspenge fra RK. Dvs at han ikke kan passe sin skole. Mette beder om en ordning, som 
          kan sikre kørselspenge til uddannelse. Kongelundsgruppen har givet bidrag. Forskellige 
          forslag luftet. Man kan indbetale til BfAs konto i Skjern Bank reg.nr. 7780 konto 1930866
          mærket ”transport”. Det behøver ikke være store beløb, hvis bare mange gør det.
          >>>  Kraftig opfordring fra Mette om at støtte og møde op på Avnstrup.

Ad 7. Forslag om indsamling til Emmas sygeplejerskeuddannelse v. Leif Bork.
          Ikke nødvendigt, da det nødvendige beløb er kommet ind.

Ad 8. Valg til koordinationsgruppen v. Henrik Mottlau. Der er pt. otte personer i  koordinationsgrup -
          pen, dvs plads til to mere. Hans Dydensborg ville gerne at træde ind i gruppen.
          Koordinationsgruppen udgør medlemmer af støtteforeningen for BfA.



Ad 9.   Nyt fra arbejdsgrupperne.
            Nyt fra Irakergruppen om nogle af de irakere vi tager os af.
            Orientering om Sjælsmarkgruppen ved Gerd. Gruppen mødes en gang om måneden.

Ad 10. Evaluering af Ungdommens Folkemøde.
            En enkelt mente, at træet måtte opgives, bl.a. fordi trækvognen nu var deponeret længere 
            væk. Der var dog stemning for at fortsætte med projektet, fordi træet er et samlingspunkt og 
            en markør. Vi har jo også fået lovning på et træ i fremtiden fra Mogens og Bodil, selv om de 
            har solgt plantagen. Vi blev godt modtaget på pladsen, og det kom frem, da vi uddelte 
            quizzen (vi må ikke uddele flyers), at mange af de unge var uvidende om 
            flygtningeproblemerne. Vi skal dog have en tydeligere råber og placere os ved ølkasseteltet.
            Et telt vil iflg. Henrik koste 15.000 kr.   
            Helle Lippe berettede om afleveringen af træet til ”Det Åbne Gymnasium”. Der var en 
            positiv modtagelse, og træet blev plantet med det samme.
            Der kan ses på planlægningen af opgaverne til næste år.

Ad 11. Økonomi v. Henrik Mottlau.  Henrik gennemgik regnskabet.

Ad 12. Næste stormøde torsdag d. 14. november 2024 kl. 11 – 14.

Ad 13. Evt. 
            Mette: Der er  kommet flere nye lovforslag fra forskellige ministerier. Høringsfrist 14. okt.
            Gerd:  Attenmånedersfristen, jvf Udlændingelovens § 9 c 2, vil blive sløjfet uanset om 
            flygtningen har samarbejdet om hjemsendelsen eller ej. 
            Amnesti International DK har udsendt rapporten ”Tidligere torturofre retraumatiseres               
            i Udlændingecenter Ellebæk” om forholdene i Ellebæk. Rapporten er redigeret og skrevet af 
            seniorrådgiver Lisa Blinkenberg. Amnesty International Danmark vil imidlertid ikke 
            fremover beskæftige sig med flygtningeområdet, og Lisa Blinkenberg er derfor blevet 
            afskediget. BfA har sammen med RW, Dansk flygtningehjælp og andre  flygtningeorganisati-
            oner sendt brev til AI Denmarks formand, hvor man undrer sig over afgørelsen.
            Generalsekretær Vibe Klarup har svaret, at man går ind i en periode, hvor man vil revurdere
           organisations indsats herunder, hvordan man får mest muligt ud af det, som Amnesti har
           økonomi til. Svaret antyder, at beslutningen kunne være politisk betinget eller have at gøre 
            med donationer.
            Lissi Krogbech: Tøj til Avnstrup er medbragt og mere kan skaffes fra Charlottenlund 
            Loppemarked. Sidste dag for loppemarkedet er 6. oktober. Det, der ikke bliver solgt, 
            afleveres til Overførstergården.
            Finn Parbst: Kvindelig studerende ønsker kontakt til nogen, der ved noget om, hvad der 
            tidligere er foregået i Ellebæk dvs inden Ellebækgruppen kom til.   
            Pia Qu: DK får plads i sikkerhedsrådet.
            Gerd: Man bør arbejde på kvinders ret og sikkerhed, f.eks. i Kjærshovedgård.     


